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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXII/17 

 

z obrad trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji, która odbyła się w 

dniu 30 marca 2017 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzyła i prowadziła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej p. Gabriela Staszkiewicz. Sesja rozpoczęła się o godz.15
30

,  a 

zakończyła o godz.21
45

 . 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości, w tym prezentacja projektów z konkursu na 

opracowanie koncepcji zagospodarowania terenów sąsiadujących z Mostem 

Przyjaźni oraz koncepcji modernizacji stadionu przy Al. J. Łyska. 

5. Sprawozdanie za rok 2016 z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

Miasta Cieszyna na lata 2016 – 2018 wraz z informacją o potrzebach związanych z 

realizacją zadań z zakresu wspierania rodziny. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2016 

wraz z informacją o potrzebach w zakresie pomocy społecznej. 

7. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2016 i 

efektów jego realizacji. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2020, 

8.2. wyrażenia zgody na odstąpienie  od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego, 

8.3. przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Cieszyn, 

8.4. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie 

miasta Cieszyna, 

8.5. zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna nr  XXVII/256/16 z dnia 24 listopada 

2016 r. w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, w tym zawierania kolejnych umów 

dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

8.6. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w roku 2017, 

8.7. dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

8.8. określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których 

prowadzącym jest Gmina Cieszyn projekt uwzględnia zastrzeżenia Wydziału 

Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego dotyczące uchwały nr XXXI/296/17 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 23 lutego 2017 r., 
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8.9. określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym przy 

przyjęciu kandydatów zamieszkałych poza obwodem, do szkoły podstawowej, 

dla której organem prowadzącym jest Gmina Cieszyn oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, 

8.10.  zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej, 

8.11.  zmiany składu osobowego stałych komisji Rady Miejskiej, 

8.12.  zmiany budżetu miasta Cieszyna na 2017 rok, 

8.13.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2017 – 

2028. 

9. Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie okolicznościowego wywieszania flagi 

Łowicza na budynku Urzędu Miejskiego w Cieszynie w dniu 27 czerwca każdego 

roku. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady i Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

x  x  x 

 

Przebieg obrad 

 

Ad 1. 

 

Trzydziestą drugą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady, Pani Gabriela Staszkiewicz. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 

radnych. 

 

Ad 2. 

 

Gabriela Staszkiewicz – w drodze autopoprawki wycofała z porządku obrad projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy 

sprzedaży lokalu mieszkalnego. Następnie zapytała radnych o wnioski do porządku obrad. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna nr  XXVII/256/16 z dnia 24 listopada 2016 

r. w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony, w tym zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat. W swoim uzasadnieniu wskazała, że istnieje bardzo duże 

prawdopodobieństwo uchylenia uchwały przez nadzór prawny w związku z przekroczeniem 

kompetencji. Zaproponowała przeniesienie projektu uchwały na sesję kwietniową. 
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Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odnosząc się do wniosku Wiceprzewodniczącej J, 

Cichomskiej stwierdził, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez kancelarię 

prawną, ale jeśli się pojawiły wątpliwości to nie ma przeszkód, aby się nad nimi pochylić. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej J. 

Cichomskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 8.5. 

 

Za wnioskiem głosowało19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że Rada wycofała z porządku obrad projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna nr  XXVII/256/16 z dnia 24 listopada 2016 

r. w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony, w tym zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat. 

 

Krzysztof Pszczółka – przedstawił wniosek Komisji Finansów, aby Rada procedowała nad 

projektem I uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na rok 2017. Projekt II uchwały 

zawiera autopoprawkę Burmistrza Miasta, która budzi wątpliwości Komisji zwiększenia 

środków, w stosunku do zaplanowanej kwoty, na modernizację zabezpieczeń 

przeciwpożarowych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym.  

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – zwrócił się do Przewodniczącej Rady o zarządzenie 

przerwy podczas której chciałby wyjaśnić Komisji Finansów szczegółowo kwestię 

zwiększenia w/w wydatków. 

 

Gabriela Staszkiewicz – ogłosiła 10-minutową przerwę. 

 

Po przerwie 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła porządek obrad po zmianach. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości, w tym prezentacja projektów z konkursu na 

opracowanie koncepcji zagospodarowania terenów sąsiadujących z Mostem 

Przyjaźni oraz koncepcji modernizacji stadionu przy Al. J. Łyska. 

5. Sprawozdanie za rok 2016 z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

Miasta Cieszyna na lata 2016 – 2018 wraz z informacją o potrzebach związanych z 

realizacją zadań z zakresu wspierania rodziny. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2016 

wraz z informacją o potrzebach w zakresie pomocy społecznej. 

7. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2016 i 

efektów jego realizacji. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2020, 
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8.2.przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Cieszyn, 

8.3. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie 

miasta Cieszyna, 

8.4. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w roku 2017, 

8.5. dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

8.6. określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których 

prowadzącym jest Gmina Cieszyn projekt uwzględnia zastrzeżenia Wydziału 

Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego dotyczące uchwały nr XXXI/296/17 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 23 lutego 2017 r., 

8.7. określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym przy 

przyjęciu kandydatów zamieszkałych poza obwodem, do szkoły podstawowej, 

dla której organem prowadzącym jest Gmina Cieszyn oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, 

8.8. zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej, 

8.9. zmiany składu osobowego stałych komisji Rady Miejskiej, 

8.10.  zmiany budżetu miasta Cieszyna na 2017 rok, 

8.11.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2017 – 

2028. 

9. Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie okolicznościowego wywieszania flagi 

Łowicza na budynku Urzędu Miejskiego w Cieszynie w dniu 27 czerwca każdego 

roku. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między    

sesjami. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady i Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 3. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, iż w statutowym terminie nie zgłoszono uwag do 

protokołu z sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 23 lutego 2017 r., tym samym 

protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Gabriela Staszkiewicz – otwierając punkt 4 porządku obrad poinformowała radnych, że w 

tym punkcie zostaną przedstawione 3 prezentacje. Pierwsza prezentacja dotyczy problemów 

związanych z przeniesieniem terminalu przesiadkowego na ul. Chrobrego i protestami 

mieszkańców w tej kwestii. Prezentację przedstawi p. Sebastian Jurga, przedstawiciel 

Wspólnoty Mieszkaniowej Chrobrego 11. 
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Sebastian Jurga – przedstawiając sytuację na ulicy Chrobrego przedstawił z czym się spotkali 

mieszkańcy tej ulicy przez ostatnie prawie 4 tygodnie. Prezentacja została oparta na zdjęciach 

zrobionych przez mieszkańców. Zwrócił uwagę, że prawie wszystkie autobusy stały godzinę, 

półtorej, na postoju z załączonymi silnikami w odległości 1,5 metra od okien mieszkańców. 

Kierowcy w przestrzeni publicznej sprzątali swoje autobusy, często też załatwiali swoje 

potrzeby fizjologiczne koło autobusów. Autobusy powodują zagrożenie w ruchu drogowym 

pieszych i samochodów osobowych. Na ulicy Chrobrego zlokalizowany został również postój 

taxi, mimo zapowiedzi, że go nie będzie. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odnosząc się do przedstawionych informacji 

podziękował za prezentację i wyraził ubolewanie, że mieszkańcy ulicy Chrobrego spotkali się 

z tą sytuacją. Decydując się na ulicę Chrobrego były brane pod uwagę różne warianty, 

ostatecznie kierując się między innymi dotarciem do szkół, a do cieszyńskich szkół przybywa 

ok. 2500 młodzieży. Wszystkich zaskoczyła skala pewnych zachowań, które zwyczajnie się 

zdarzają. Nie przewidziano na tę skalę ilości silników włączanych przez kierowców, postulaty 

te były zgłaszane przez Miasto firmom przewozowym. Po przeniesieniu przystanków starano 

się na bieżąco reagować na różne niedogodności i na tyle na ile było to możliwe. Zwiększona 

została liczba koszy na śmieci i liczba patroli. Dalej nie ma aprobaty dla postoju taxi. 

Zaproponowane zostało zmniejszenie liczby autokarów ze 180 do około 140, eliminując 

zupełnie postój autokarów. Zaproponowano, aby autokary miały swój ostatni przystanek na 

wiadukcie i tam autokary miałyby czekać na swój czas odjazdu z Chrobrego. Zdecydowano 

się też, aby przesunąć jedną z linii na Plac Londzina, ale wie, że to rozwiązanie nie jest 

satysfakcjonujące, w związku z czym zaczęto pracować nad nowym rozwiązaniem. O całej tej 

sytuacji został poinformowany Starosta Powiatowy i wspólnie została podjęta decyzja, że 

rozpoczną się rozmowy z przewoźnikami, aby zupełnie, albo niemal zupełnie, ruch autokarów 

zostanie rozproszony. Następnie zapewnił, że najpóźniej 28 kwietnia będzie funkcjonować 

już nowe rozwiązanie, które wymaga umów wielostronnych.  

 

Bartosz Tyrna – przedstawił negatywne skutki funkcjonowania przystanku na ul. Chrobrego, 

braki organizacyjne tego przedsięwzięcia oraz brak interwencji ze strony służb 

porządkowych.  

 

Marek Szczypka – zapytał, czy planując przeniesienie części autobusów na Plac Londzina 

wzięto pod uwagę, że są tam dwie szkoły i Dom Spokojnej Starości i w związku z tym, czy 

jest to dobre rozwiązanie. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odnosząc się do tej wypowiedzi stwierdził, że w 

jakimkolwiek miejscu nie znalazłby się nowy przystanek to zawsze będą jakieś argumenty 

przeciwko. Odnosząc się jeszcze do terminu 28 kwietnia stwierdził, że jest to termin 

graniczny, oznaczający wprowadzenie już nowego rozwiązania. Podkreślił, że miasto nie 

dysponuje żadnym dużym placem na który można byłoby przenieść wszystkie kursy, dlatego 

proponuje się rozproszenie przystanku 

 

Krzysztof Herok – zabierając głos stwierdził, że można było uniknąć wielu z tych problemów 

gdyby o wiele wcześniej rozpoczęto rozmowy z mieszkańcami, podczas których można było 

wypracować i inaczej mieszkańcy podchodziliby do sprawy. 

 

Krzysztof Pszczółka – stwierdził, że miasto ma duży plac, którym dysponuje i jest on 

użytkowany tylko 2 razy w tygodniu i to tylko w części, to jest targowisko przemysłowe. 

Zapytał, czy rozważano jego użytkowanie. Drugi plac to plac parkingowy pod Zamkiem. 
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Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odpowiedział, że w przypadku targowiska przy ul. 

Katowickiej problem polegał na tym, że tam miasto ma do czynienia z największymi 

korkami, lokalizacji przystanku w tym miejscu groziłaby zwielokrotnieniem korków.  

 

Krzysztof Kasztura – zapytał, jak długo służby miejskie w porozumieniu z powiatowymi 

pracowały nad zorganizowaniem nowego przystanka.  

 

Aleksander Cierniak Zastępca Burmistrza Miasta – odpowiedział, że w zeszłym roku 

wypracowane były 3 projekty dotyczące lokalizacji zastępczego dworca. Pierwszy to był plac 

inwestora przy ul. Bobreckiej, alternatywą był teren, który obecnie wykorzystany będzie pod 

inwestycję Hajduka – Wschodnia i ulica Chrobrego, która w przeszłości służyła już jako 

zastępczy przystanek. Brak konsultacji z mieszkańcami wynikał z pozyskanej przez niego 

informacji, że jest to miejsce, w którym do tej pory były lokalizowane przystanki, jak się 

okazało były to przystanki nie w tym rozmiarze i nie w tym zakresie. 

 

Krzysztof Kasztura - ponownie zabierając głos stwierdził, iż rozumie, że na następnej sesji 

Rada wróci do tematu i dowie się co się wydarzyło w ciągu miesiąca. 

 

Gabriela Staszkiewicz – odpowiedziała, że z pewnością Rada do tematu wróci. 

Podsumowując dyskusję stwierdziła, że mieszkańcy Cieszyna w ostatnich latach są mocno 

doświadczeni inwestycjami, które są realizowane na terenie miasta. Przykładem może być 

tutaj realizacja inwestycji na ul. Frysztackiej, z której nie wyciągnięto wniosków. Informacja 

dla mieszkańców jest kwestią podstawową, bo to oni w pierwszej kolejności powinni być 

brani pod uwagę, co wybrzmiało w wypowiedzi Burmistrza Miasta. W działaniach Miasta 

podstawa jest dobra komunikacja z mieszkańcami. Z obecnej sytuacji z pewnością trzeba 

wyciągnąć stosowne wnioski.  

Przechodząc do następnej prezentacji przedstawiła zaproszonych gości, projektantów, którzy 

zajęli pierwsze i drugie miejsce w konkursie na opracowanie koncepcji zagospodarowania 

terenów sąsiadujących z Mostem Przyjaźni. Zwróciła uwagę na fakt, że radni nie mieli okazji 

brać udziału w konkursie, zostali powiadomieni o jego wynikach. Poprosiła, aby w 

przyszłości co najmniej Komisja Urbanistyki mogła brać udział w konkursach przynajmniej 

jako obserwator w tak ważnych wydarzeniach jak ten konkurs. 

Poprosiła p. Grażynę Kołder o zaprezentowanie swojego zwycięskiego projektu.  

 

Grażyna Kołder – przystępując do prezentacji swojej pracy przekazała radnym opis projektu. 

Z pośród 8 prac Komisja Konkursowa wybrała jej pracę jako najbardziej spełniającą 

wymagania konkursu. W swojej pracy zwróciła uwagę na fakt, że Wzgórze Zamkowe jest 

zasłaniane przez nieuporządkowaną zieleń, a budynek Zamkowa 1 skutecznie zasłania Olzę. 

Podstawowym założeniem jej projektu jest więc odsłonięcie widoku na Olzę oraz odsłonięcie 

widoku na Wzgórze Zamkowe. Projekt został opatrzony dwoma, krótkimi hasłami; „Cieszyn 

miasto 1200+” i slow City. Pierwsze hasło nawiązuje do 1200.lecia Cieszyna, które było 

obchodzone w 2010 roku, niewątpliwie najcenniejsze zabytki Cieszyna znajdują się na 

Wzgórzu Zamkowym. Patrząc na Cieszyn w starej fotografii jej projekt nawiązuje wprost do 

czasu, kiedy z jednej strony Olzą był AVION, który został odbudowany,  a z drugiej zielony 

bulwar, nasłonecznione miejsce, miejsce spacerów i odpoczynku i rekreacji. Jej projekt 

wprost nawiązuje do charakteru tego miejsca w starym Cieszynie. Dlatego oprócz małego, 

wielofunkcyjnego obiektu zaproponowała przestrzeń, która będzie do dyspozycji wszystkich, 

którzy mają jakikolwiek pomysł na jej wykorzystanie. Przestrzeń składa się z trzech części: 

duży taras, piaszczysta plaża i naturalny zielony teren. 
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Aleksandra Trybuś – Cieślar – występując w imieniu uczestników konkursu, którzy otrzymali 

drugą nagrodę, poinformowała, że do Rady Miejskiej został złożony protest przeciwko 

rozstrzygnięciom Zespołu Konkursowego. Następnie rozdała radnym treść opisową do 

projektu. 

 

Karol Cieślar – przedstawił skład zespołu projektantów, którzy opracowali koncepcję. Zespół 

składa się z 4 architektów: Bartłomiej Buława, Kamil Kołaczek, Jakub Bielan i jego osoba. 

Wielki udział w projekcie miał architekt krajobrazu Rudolf Kluz oraz Michał Czauderna, 

specjalista od komunikacji. 

Nadrzędnym celem koncepcji było ożywienie terenu poprzez wykreowanie przestrzeni 

wielofunkcyjnej, integrującej społeczeństwo, jednocześnie stanowiącej wizytówkę miasta. 

Przestrzeń publiczna stanowi jeden z najistotniejszych elementów determinujących 

atrakcyjność miasta i swoisty symbol świadczący o jego tożsamości i pozycji. Ulice Głęboka 

oraz Główna w Czeskim Cieszynie są szkieletem przestrzeni publicznej centrum miasta po 

obu stronach Olzy, a przedmiotowy obszar jest swoistym węzłem kulminacyjnym na ciągu 

tych ulic. Wraz z terenami im przyległymi są one bez wątpienia doskonałym miejscem 

stwarzającym możliwość ukształtowania ich w formie głównego traktu miejskiego, będącego 

jedną z wizytówek Cieszyna, odnosząc się przy tym do bogatej historii miasta. Konieczne 

było oparcie założeń na zastanych wartościach, wynikającym z ogromnego potencjału 

miejsca, należało też zwrócić uwagę na kwestie bezpieczeństwa i komfortu użytkownika. 

Równie ważne było zachowanie walorów kulturowych oraz osi widokowych i 

kompozycyjnych. 

 

Bartosz Buława – za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił koncepcję urbanistyczną 

w projekcie. 

 

Rudolf Kluz – za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił koncepcję zieleni w 

projekcie. 

 

Michał Czauderna – zabierając głos powiedział, że założeniem projektu jest zmiana 

organizacji ruchu w tym terenie, czyli umożliwienie na Moście Przyjaźni każdego rodzaju 

transportu. W związku z tym zaproponowano ruch dwukierunkowy, dodatkowo ulicę 

Przykopa proponują prowadzić jako jednokierunkową od Zamkowej. To umożliwiłoby 

rozjazd pojazdów z ulicy Głębokiej w dwóch kierunkach i wyeliminowanie w całości postoju 

pojazdów na ulicy Zamkowej, na końcu ulicy Głębokiej i wzdłuż ulicy Przykopa. 

 

Irena Kwaśny – przypomniała, że Komisja Urbanistyki zwróciła się do Burmistrza Miasta z 

wnioskiem o pokazanie wyników konkursu, zorganizowanie wystawy prac konkursowych. 

Komisja zapoznała się z pracami i tylko przedstawione dzisiaj prace zainteresowały Komisję. 

Następnie Komisja wystąpiła do Burmistrza Miasta z wnioskiem o przekazanie jej protokołu 

z rozstrzygnięcia konkursu, który odczytała i z którego wynika, że wszystko odbyło się tak 

jak miało się odbyć. Następnie zwróciła się do Burmistrza Miasta z prośbą, aby Komisja 

Urbanistyki w następnych, podobnych konkursach mogła uczestniczyć. 

 

Aleksander Cierniak Zastępca Burmistrza Miasta – poinformował, iż w związku z 

zapowiedzią prezentacji prac zostali zaproszeni przedstawiciele organizatora tego konkursu, 

czyli Towarzystwa Urbanistów Polskich w osobie p. Anny Pyziak. 
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Anna Pyziak przedstawicielka TUP – odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącej Komisji 

Urbanistyki stwierdziła, iż nie sądzi, że było to pominięcie Komisji. Tocząca się rozmowa 

dotyczy koncepcji, a nie projektu. Komisja konkursowa operowała pomysłem, a nie składem 

osobowym zespołów, czy osób uczestniczących w konkursie. Jej zdaniem nie ma tutaj 

sprzeczności skoro praca została wybrana jednomyślnie.  

Konkurs był anonimowy i w związku z tym w pracach komisji konkursowej nie mogły brać 

udziału osoby spoza składu komisji ponieważ wtedy następuje odtajnienie obrad, jeszcze 

przed ogłoszeniem wyników. Komisja Urbanistyki może uczestniczyć w dalszych pracach 

ponieważ pomysły zostały wybrane, ale realizacja jest przed Miastem, Miasto może 

przystąpić do współpracy z oboma projektantami. 

 

W dyskusji głos zabrali radni: Krzysztof Herok, Krzysztof Pszczółka, Bartosz Tyrna, 

Krzysztof Kasztura. 

 

Łukasz Pomykoł Wiceprezes Katowickiego Oddziału TUP, członek komisji konkursowej – 

konkurs spełnia swoją funkcje w ten sposób, że otrzymuje się pomysły nad którymi można 

dyskutować. Rola Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta jest dyskusja nad tym, które 

rozwiązanie jest lepsze dla Miasta. Konkurs na formułę jakby konkursu „piękności”, każdy 

ma swoje zdanie, jednemu się podoba bardzie to, a innemu bardziej to. Podczas tego konkursu 

trwały dyskusje, komisja konkursowa obradowała 8 godzin. Wynik głosowania mówi 

jednoznacznie o tym, że praca która wygrała zdobyła uznanie większości. Przed konkursem 

jest opublikowany regulamin konkursu, w którym jest zapisane, że można wnosić uwagi i 

zapytania i można też robić modyfikację tego regulaminu. W tym przypadku wpłynęły 

zapytania co do regulaminu i wskutek tego np. wydłużono termin składania prac. Warunkiem 

uczestnictwa w konkursie była akceptacja regulaminu konkursu, wszystkie zespoły biorące 

udział w konkursie złożyły oświadczenia, że zapoznały się z regulaminem konkursu i 

akceptują jego treść.  

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że dyskusja została wyczerpana. Rada Miejska nie była 

poinformowana o tym, że został ogłoszony konkurs, w związku z czym nie widzi powodu 

żeby rozstrzygać protesty. Rada chciała zapoznać się z projektami i tak się stało, radni mieli 

okazję zadać pytania autorom projektów, natomiast problemy związane z konkursem należy 

zostawić Burmistrzowi Miasta i osobom, które były bezpośrednio związane z organizacją 

tego konkursu. Następnie udzieliła głosu p. Grażynie Kołder. 

 

Grażyna Kołder – odniosła się do pracy p. Karola Cieślara. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.  

 

Krzysztof Herok – poprosił o 5-minutową przerwę. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej Janiny 

Cichomskiej. 

 

Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało 21 radnych. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że dyskusja zostaje zamknięta i ogłosiła przerwę w 

obradach. 

 

Po przerwie 
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Gabriela Staszkiewicz – przechodząc do kolejnego tematu poprosiła o przedstawienie 

koncepcji modernizacji stadionu przy Al. J. Łyska w Cieszynie. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – w tytule prezentacji zapisano „Koncepcja rozwoju bazy 

sportowej przy Alei Jana Łyska w Cieszynie”, ale chodzi o to, aby przedstawić samo boisko 

lekkoatletyczne i powiedzieć jeszcze o tym co można zrobić Pod Wałką. Następnie 

zaprezentował stadion lekkoatletyczny. Proponuje się przyjąć, że będzie to stadion kategorii 

4A, stadion piłkarski Pad Wałką będzie umożliwiał rozgrywki piłkarskie do poziomu IV ligi, 

boisko treningowo – meczowe (piłka nożna, hokej na trawie) Pad Wałką oraz zaplecze 

rozgrzewkowe dla stadionu LA „Pod Wałką”. Działania podejmowane są na podstawie 

aktualnego planu budowlanego, ale niewątpliwie ten projekt wymaga zmiany. Chciałby 

uzyskać opinię Rady do jednej z prezentowanych propozycji tj. koncepcji stadionu LA 

kategorii 5A lub kategorii 4A. Po spotkaniu z wieloma radnymi, po posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu oraz Rady Sportu wydaje się lepszym rozwiązaniem sięgnięcie do 

koncepcji stadionu LA kategorii 4A. Jest to stadion z 6 torami dookoła, na prostej 6 lub 8 

torów. Obiekt powinien obejmować takie urządzenia jak bieżnia 400m z 6 torami, rów z wodą 

do biegu z przeszkodami, skocznia do skoku w dal, trójskoku z oddzielnymi rozbiegami, 

skocznia do skoku wzwyż, do skoku o tyczce, rzutnia do rzutu dyskiem i młotem, rzutnia do 

rzutu oszczepem, rzutnia do pchnięcia kulą, trybuna dla widzów z miejscami siedzącymi dla 

minimum 500 osób, sanitariaty, zaplecze magazynowe. Na takim stadionie można rozgrywać 

zawody rangi wojewódzkiej. Jeszcze w kwietniu tego roku chcieliby aplikować o środki 

zewnętrzne, szacunkowy koszt to 8 mln zł. Tańsza wersja może kosztować ok. 5 mln zł. 

 

W dyskusji nad prezentowaną koncepcją głos zabrali radni: Krzysztof Kasztura, Wiesław 

Kluz, Stanisław Pońc, Czesław Banot, Bartosz Tyrna, Krzysztof Herok, Łukasz Bielski.  

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – napytanie dot. opinii Rady Sportu odpowiedział, że Rada 

Sportu niemal jednogłośnie jest za rozwiązaniem najdalej idącym. Klub Sportowy „Cieszyn” 

zgłaszał zdanie przeciwne, upominając się o boisko dla laskarzy. 

 

Gabriela Staszkiewicz – zabierając głos stwierdziła, czy może nie wystarczyłby by miastu 

stadion za 5 mln zł. Pozostałe 3 mln można by przeznaczyć np. na budowę parkingu w 

centrum miasta, bo tego brakuje. Zaproponowała, aby w dyskusji zmierzać do poparcia dla 

działań Burmistrza i przedstawionych kierunków.  

 

Bartosz Tyrna– w imieniu Klubu Radnych CRS złożył wniosek o ogłoszenie krótkiej przerwy 

dla przedyskutowania szczegółów.  

 

Gabriela Staszkiewicz – ogłosiła 5 minutową przerwę. 

 

Po przerwie 
 

Gabriela Staszkiewicz – wznawiając obrady odczytała projekt tekstu stanowiska Rady w 

sprawie rozwoju bazy sportowej „Rada Miejska Cieszyna wyraża poparcie dla kierunku 

działań zmierzających do modernizacji stadionu miejskiego przy ul. Aleja Jana Łyska 21 w 

celu stworzenia stadionu lekkoatletycznego spełniającego wymagania Polskiego Związku 

Lekkiej Atletyki dla obiektów kategorii 4”.  

Następnie zapytała radnych, kto jest za wyrażeniem poparcia dla kierunków działań 

zmierzających do modernizacji stadionu miejskiego. 
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Gabriela Staszkiewicz – po przeprowadzeniu głosowania podała wyniki, za wyrażeniem 

poparcia dla kierunków działań zmierzających do modernizacji stadionu miejskiego 

głosowało 13 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało się od głosu 7 radnych. Na podstawie 

wyników głosowania stwierdziła, że Rada wyraziła poparcie dla kierunków działań 

zmierzających do modernizacji stadionu miejskiego przy ul. Aleja Jana Łyska 21 w celu 

stworzenia stadionu lekkoatletycznego spełniającego wymagania Polskiego Związku Lekkiej 

Atletyki dla obiektów kategorii 4.  

 

Ad 5. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła Sprawozdanie za rok 2016 z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny Miasta Cieszyna na lata 2016 – 2018 wraz z informacją o 

potrzebach związanych z realizacją zadań z zakresu wspierania rodziny. Zapytała Burmistrza 

Miasta, czy chciały uzupełnić Sprawozdanie. Burmistrz odpowiedział, że nie. 

Następnie  zapytała Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych o opinię do w/w Sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Szczypka  - poinformował, że Komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem i nie wniosła 

do niego uwag. 

 

Ad 6. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w roku 2016 wraz z informacja o potrzebach w zakresie pomocy 

społecznej. Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciały uzupełnić Sprawozdanie. Burmistrz 

odpowiedział, że nie. 

Następnie  zapytała Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych o opinię do w/w Sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Szczypka  - poinformował, że Komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem i nie wniosła 

do niego uwag. 

 

Ad 7. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta 

Cieszyna na rok 2016 i efektów jego realizacji. Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciały 

uzupełnić Raport. Burmistrz odpowiedział, że nie. 

Następnie  zapytała Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych o opinię do w/w Raportu. 

Raport stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Szczypka  - poinformował, że Komisja zapoznała się ze Raportem i nie wniosła do 

niego uwag. 

 

Ad 8.1. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Miasta 

Cieszyna na lata 2017 – 2020. 
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Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie. 

Następnie  zapytała Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych o opinię do w/w projektu 

uchwały. 

 

Marek Szczypka  - poinformował, że Komisja zapoznała się z w/w projektem uchwały i 

zaopiniowała go pozytywnie.  

 

Gabriela Staszkiewicz – wobec braku innych głosów w dyskusji poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie Gminnego programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2020 

głosowało 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Miasta 

Cieszyna na lata 2017 – 2020 została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8.2. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy 

Cieszyn. 

Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie. 

Następnie poprosiła komisje o opinię do w/w projektu. 

 

Krzysztof Wantulok – zabierając głos poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, że również Komisja Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy 

za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Cieszyn głosowało 19 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy 

Cieszyn została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8.3. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie miasta Cieszyna. 
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Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie. 

Następnie poprosiła komisje o opinię do w/w projektu. 

 

Krzysztof Pszczółka – poinformował, że Komisja Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Irena Kwaśny – poinformowała, że Komisja Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Krzysztof Herok – zabierając głos stwierdził, że można zauważyć, że grono osób 

korzystających z dotacji zawęża się, a założeniem tego projektu było aby z dotacji mogli 

korzystać mieszkańcy, właściciele obiektów zabytkowych. Zaproponował, aby Komisja 

Finansów wspólnie z Komisją Urbanistyki i Ochrony Zabytków oraz Burmistrzem Miasta 

rozpoczęły pracę nad zmianami, które poszerzą katalog osób korzystających z dotacji 

konserwatorskich, szczególnie dla małych obiektów. 

 

Aleksander Cierniak Z-ca Burmistrza Miasta – poinformował, że na ten temat już rozpoczął 

rozmowy z Komisją Finansów. 

 

Irena Kwaśny – przypomniała, że Komisja Urbanistyki już wcześniej zwracała uwagę na ten 

problem. W odpowiedzi na wniosek otrzymała informację, że obecny system przydzielania i 

rozliczania dotacji jest optymalny. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na 

terenie miasta Cieszyna głosowało 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie miasta Cieszyna została przez Radę podjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad 8.4. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Cieszyn w roku 2017. 

Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie. 

Następnie poprosiła Komisję Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska o opinię do 

projektu uchwały. 

 

Krzysztof Wantulok – poinformował, że Komisja zapoznała się z projektem, wysłuchała 

wyjaśnień Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w roku 2017 głosowało 

19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Cieszyn w roku 2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8.5. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie. 

Następnie poprosiła Komisję Oświaty, Kultury i Sportu o opinię do tego projektu. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Pozytywną opinię wydało również Kuratorium Oświaty w Katowicach. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie  dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. głosowało 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało 

się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. została przez Radę 

podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8.6. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów, które 

będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 

przedszkoli, dla których prowadzącym jest Gmina Cieszyn projekt uwzględnia zastrzeżenia 

Wydziału Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego dotyczące uchwały nr XXXI/296/17 Rady 

Miejskiej Cieszyna z dnia 23 lutego 2017 r. 

Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały. Burmistrz Miasta 

odpowiedział, że nie. 

Następnie poprosiła Komisję Oświaty, Kultury i Sportu o opinię do tego projektu. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Za podjęciem uchwały w sprawie  określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których 

prowadzącym jest Gmina Cieszyn projekt uwzględnia zastrzeżenia Wydziału Nadzoru 

Prawnego Wojewody Śląskiego dotyczące uchwały nr XXXI/296/17 Rady Miejskiej 

Cieszyna z dnia 23 lutego 2017 r. głosowało 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie określenia kryteriów, które będą 

brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, 

dla których prowadzącym jest Gmina Cieszyn projekt uwzględnia zastrzeżenia Wydziału 

Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego dotyczące uchwały nr XXXI/296/17 Rady Miejskiej 

Cieszyna z dnia 23 lutego 2017 r. została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8.7. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów 

branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym przy przyjęciu kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem, do szkoły podstawowej, dla której organem prowadzącym jest 

Gmina Cieszyn oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

Zapytała Burmistrza Miasta, czy chciałby uzupełnić projekt uchwały.  

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – zgłosił autopoprawkę polegającą na zamianie w § 1 pkt 3 

treści „babcia, dziadek” na treść: „wstępni kandydata” oraz w § 2 pkt 3 słowo „krewnych” 

zamienić na słowo „wstępnych”.  

 

Gabriela Staszkiewicz -  poprosiła Komisję Oświaty, Kultury i Sportu o opinię do tego 

projektu. 

 

Remigiusz Jankowski – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie  określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym przy przyjęciu kandydatów zamieszkałych poza obwodem, do szkoły 

podstawowej, dla której organem prowadzącym jest Gmina Cieszyn oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów głosowało 19 radnych, przeciw – 

0, wstrzymało się – 0. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie określenia kryteriów branych pod 

uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym przy przyjęciu kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem, do szkoły podstawowej, dla której organem prowadzącym jest Gmina Cieszyn oraz 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów została przez Radę 

podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8.8. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej. 

Zapytała radnych o ewentualne uwagi do tego projektu. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Następnie zapytała radnego Krzysztofa Kaszturę, czy wyraża zgodę na pracę w Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Krzysztof Kasztura – odpowiedział, że tak. 

 

Gabriela Staszkiewicz – wobec braku innych głosów w dyskusji poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej głosowało 

18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej została przez Radę podjęta. 

 

Ad 8.9. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

komisji Rady Miejskiej. 

Zapytała radnych o ewentualne uwagi do tego projektu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Następnie zapytała radnego Krzysztofa Kaszturę, czy wyraża zgodę na pracę w Komisji 

Finansów. 

 

Krzysztof Kasztura – odpowiedział, że tak. 

 

Gabriela Staszkiewicz – wobec braku innych głosów w dyskusji poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany składu osobowego stałych komisji Rady Miejskiej 

głosowało 18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany składu osobowego stałych 

komisji Rady Miejskiej została przez Radę podjęta. 

 

Ad 8.10. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na rok 2017. 

 

Krzysztof Pszczółka – przedstawił pozytywna opinię do projektu budżetu z autopoprawką 

wprowadzoną przez Burmistrza Miasta. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że ze względu na wybór wykonawcy i 

obserwację wzrostu cen zdecydowano o podpisaniu umowy z wykonawcą i przystąpienie do 

modernizacji zabezpieczeń przeciwpożarowych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym. 

Podziękował za zrozumienie pilnego trybu działania w tej kwestii. 

 

Bartosz Tyrna – zapytał o kwestię oszacowania kosztów ze strony Urzędu Miejskiego. 
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Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odpowiedział, że pierwotnie koszty były oszacowane na 

podstawie zaleceń zgłoszonych przez Państwową Straż Pożarną, była to kwota ok. 190 tys. zł, 

z czego ok. 30 tys. zostało wydatkowane na projekt. I dopiero w oparciu o ten projekt 

nastąpiło kosztorysowanie Miasta i było ono na poziomie 270 tys. zł, ale zwyczajem jest, że 

nie występuje się na tym etapie o dodatkowe środki bo mogłoby się okazać, że po raz kolejny 

trzeba będzie wnioskować to dopiero po zamknięciu procesu zwrócono się do Rady z prośbą 

już o konkretną kwotę. I stąd pojawiła się rozbieżność. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie  zmiany budżetu Miasta Cieszyna na rok 2017 głosowało 

18 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna 

na rok 2017 została przez Radę podjęta. 

 

Ad 8.11. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt II uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2028. 

Poprosiła Komisję Finansów o opinie do tego projektu. 

 

Krzysztof Pszczółka - poinformował, że po wyjaśnieniach Burmistrza Miasta do projektu 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Komisja również pozytywnie zaopiniowała 

zmianę WPF. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Cieszyna na lata 2017 – 2028 głosowało 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Gabriela Staszkiewicz – stwierdziła, że  uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna 

na rok 2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 9. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła projekt Stanowiska Rady Miejskiej w sprawie 

okolicznościowego wywieszania flagi Łowicza na budynku Urzędu Miejskiego w Cieszynie 

w dniu 27 czerwca każdego roku. 

 

Stanisław Kawecki Sekretarz Miasta – przedstawił uzasadnienie do projektu Stanowiska. 

Miasto Łowicz jest miejscowością, w której w latach 1921 – 1939 stacjonował 10 Pułk 

Piechoty. Pułk ten powstał na wskutek wydarzeń, które miały miejsce w 1918 roku w 

Cieszynie, w konsekwencji spontanicznego przejęcia przez Polaków dowództwa nad 

stacjonującym w naszym mieście k.c. 31 Pułkiem Strzelców. Współpraca miasta nawiązała 

się poprzez kontakty ze Stowarzyszeniem Historycznym im. „10 Pułku Piechoty” z Łowicza. 

Cieszyn otrzymał zaproszenie na obchody 95. rocznicy przybycia Pułku Piechoty do Łowicza. 

Od tego czasu co roku członkowie Stowarzyszenia przyjeżdżają z wizytą do Cieszyna. 

Podczas ostatniego  spotkania Stowarzyszenie zaproponowało, aby akcentem 
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upamiętniającym wspomnianą historię było wspólne wywieszanie flagi miasta Łowicz na 

cieszyńskim Ratuszu i flagi Cieszyna w Łowiczu. 

 

Gabriela Staszkiewicz – poddała pod głosowanie projekt Stanowiska. 

 

Stanowiska Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie okolicznościowego wywieszania flagi 

Łowicza na budynku Urzędu Miejskiego w Cieszynie w dniu 27 czerwca każdego roku 

zostało przyjęte jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 10. 

 

Gabriela Staszkiewicz – przedstawiła Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z 

działalności w okresie  od 15 lutego do 15 marca 2017 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pytania do Sprawozdania zgłosili; radnych Krzysztof Kasztura w zakresie gospodarowania 

mieniem komunalnym, radny Krzysztof Pszczółka w zakresie gospodarowania mieniem 

komunalnym, radnych Krzysztof Herok w zakresie spraw finansowych oraz radny Krzysztof 

Wantulok w zakresie gospodarowania mieniem komunalnym 

 

Ad 11. 

 

Andrzej Surzycki Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił interpelacje, wnioski i zapytania 

radnych zgłoszone w okresie między sesjami. 

Interpelacje, wnioski i zapytania złożyli następujący radni: Krystian Kukuczka, Krzysztof 

Pszczółka oraz Andrzej Surzycki. 

Na sesji interpelację złożył radny Krzysztof Kasztura. 

Z pełną treścią, interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedziami na nie można się 

zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 12. 

 

Andrzej Surzycki Wiceprzewodniczący Rady – przedstawił interpelacje, wnioski i zapytania 

komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

W okresie między sesjami wnioski złożyły Komisja Urbanistyki, Strategii i Ochrony 

Zabytków oraz  doraźna Komisja ds. restrukturyzacji sportu i promocji miasta, Klub Radnych 

POROZUMINIE.  

Komisja Rewizyjna przedłożyła 2 protokoły kontroli z kontroli realizacji projektów „Budżet 

Obywatelski 2016” oraz realizacji „Gospodarki odpadami komunalnymi w roku 2016”. 

Z pełną treścią, interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedziami na nie można się 

zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Stanisław Pońc – zabierając głos poruszył kwestię wysypiska odpadów przy ul. Frysztackiej, 

na które skarżą się okoliczni mieszkańcy. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odpowiedział, że sprawę te przekaże do Wydziału 

Ochrony Środowiska. 

 

Ad 13. 
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Gabriela Staszkiewicz - zapytała, czy ktoś z radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

Nikt z radnych nie złożył oświadczenia. 

Następnie przedstawiła korespondencję, która wpłynęła do Rady Miejskiej; 

 

1. Wojewoda Śląski pismem z dnia 22 marca 2017 r. przypomina o obowiązku złożenia 

w terminie do 30 kwietnia br. oświadczeń majątkowych przez radnych. Wszyscy radni 

otrzymali pismo Wojewody drogą mailową. 

2. Śląski Urząd Wojewódzki zwrócił się do Rady Miejskiej o wyjaśnienie rozbieżności 

między stanem  wynikającym z treści załącznika do uchwały Rady w sprawie 

stanowiska Rady Miejskiej Cieszyna dotyczącego przejęcia przez Gminę Cieszyn 

terenów Cieszyńskiej Drukarni Wydawniczej Sp. z o. o.  w likwidacji, a tym 

ujawnionym w księgach wieczystych.   

3. Śląski Urząd Wojewódzki przesłał decyzję o umorzeniu postępowania nadzorczego do 

uchwały Rady Nr XXVII/285/16 w sprawie przejęcia przez Gminę Cieszyn terenów 

Cieszyńskiej Drukarni Wydawniczej Sp. z o. o. 

4. W dniu 28 marca br. odbyła się kolejna sesja Rady Powiatu Cieszyńskiego. Wszyscy 

radni otrzymali porządek obrad sesji. 

5. Ochotnicza Straż Pożarna w Marklowicach zwróciła się z prośbą o pomoc w 

sfinansowaniu remontu placu przed budynkiem remizy, w związku z nadchodzącym 

jubileuszem 90-lecia OSP i zamiarem zorganizowania festynu związanego z 

jubileuszem. Pismo to zostało skierowane do Komisji Finansów oraz Burmistrza 

Miasta z prośbą o zajęcie stanowiska. 

6. Rodzice dzieci uczęszczających do Uniwersyteckiego Żłobka „Tup Tup” w Cieszynie 

w piśmie z dnia 9 marca br. odnieśli się do zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna 

o dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie gminy Cieszyn. 

Pismo to zostało skierowane do Komisji Oświaty z prośbą o rozpatrzenie. Do pisma 

odniósł się Burmistrz Miasta podtrzymując swoje stanowisko zawarte w uzasadnieniu 

do projektu uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały Rady Nr XXXVI/383/13 w 

sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy Cieszyn oprócz gminnych 

jednostek budżetowych oraz przekazał do wiadomości Rady odpowiedź dla rodziców 

dzieci uczęszczających do Żłobka Integracyjnego „Tup Tup” z dnia 28 marca br. 

Komisja Oświaty natomiast nie widzi konieczności zmiany uchwały. 

7. Do Rady Miejskiej wpłynęły uchwały rad gmin: Rybnika, Czeladzi i Sosnowca w 

sprawie podjęcia przez Rząd RP skutecznych działań wpływających na poprawę 

jakości powietrza w Polsce. Uchwały te zostały skierowane do Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz wszystkich radnych. 

8. Zgromadzenie Związku Gmin Śląska Opolskiego przesłało do wiadomości uchwałę w 

sprawie Stanowiska Związku Gmin Śląska Opolskiego wyrażającego poparcie dla 

uchwały Rady Gminy Dobrzyń Wielki dotyczącej przywrócenia granic Gminy 

Dobrzyń Wielki do stanu sprzed 1 stycznia 2017 r. (dot. przyłączenia części terenu 

w/w Gminy do Opola). 

9. Biskup Bielsko – Żywiecki Roman Pindel przesłał zaproszenie na 25 rocznicę święceń 

Biskupich Księdza Biskupa Tadeusza Rakoczego. 

Dalej, zwróciła się do radnych z prośbą o uzupełnienie składu pocztu sztandarowego na 

uroczystości świąt państwowych. 
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Łukasz Bielski – zabierając głos poruszył dwie kwestie. Pierwsza dotyczyła braku oświetlenia 

wjazdu na osiedle Bobrek Wschód, a druga tego, że do tej pory nie usunięto napisu ”MOSIR” 

na stadionach, a MOSiR już od 1 stycznia br. nie istnieje. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – poinformowała Radę, że od 1 stycznia do 31 marca 

ubiegłego roku urodziło się w Cieszynie 64 dzieci, a w tym roku od 1 stycznia do 29 marca 

urodziło się 82 dzieci, co oznacza wzrost blisko 30%. W dniu wczorajszym wynajęty został 

ostatni lokal użytkowy, czyli ZBM nie ma żadnego wolnego lokalu użytkowego. Trzecia 

informacja jest również dobra bo porównując rok 2015 do 2016 Urząd Skarbowy naliczył 

udział Gminy z podatku CIT, za rok 2015 ta podstawa wynosiła ok. 1.600 tysięcy, a za rok 

2016 podstawa wynosiła ok. 2.100 tys. co oznacza wzrost ok. 25%. 

 

Andrzej Surzycki – zwrócił uwagę, że ulica Zamarska do połowy jest nieoświetlona. 

 

Remigiusz Jankowski – poruszył kwestię funkcjonowania krytego lodowiska. W jego ocenie 

należy dążyć do tego, aby było one dostępne nawet do 10 miesięcy w ciągu roku. 

 

Ryszard Macura Burmistrz Miasta – odpowiedział, że Miasto już nad tym pracuje 

 

Ad 14. 

 

Przewodnicząca Rady, p. Gabriela Staszkiewicz, zamknęła obrady XXXII sesji Rady 

Miejskiej Cieszyna. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

  

 

 

Protokołowała:     Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Monika Praski               Gabriela Staszkiewicz  

      

 


